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Slagelse Kommunes Kommunaldirektør  Vemmelev 11. juni 2024  
Anders Bjældager 
Sendt på mail. 
 
 
 
Ad Hoc arbejdsgruppens kommentarer til mødet med kommunaldirektør Anders 
Bjældager,  direktør for velfærdsområdet for voksne Margrethe Kusk Pedersen og chef for 
sundhed og ældreområdet Therese Gjerde Corfix den 3. juni 2024. 
 
Arbejdsgruppen Birgit Jørgensen, Berit Schau, Mogens Nellemann og Tonny Korndrup 
mødtes den 6. juni for at drøfte dagsordenen til mødet, samt selve mødet. 
 
Det var klart arbejdsgruppens oplevelse at de sent fremsendte papirer og oplistning af 
diætudbetaling var et facit og ikke et forhandlingsoplæg.  
 
Arbejdsgruppen må beklage den tilgang, administrationen har haft, idet det havde været 
meget mere konstruktivt og givtigt, at vi havde startet processen med dialog, hvor 
arbejdsgruppen havde haft muligheden for at uddybe kendskabet til, hvorledes Ældrerådet 
i Slagelse kommune arbejder, så vi sammen kunne arbejde for en løsning, modsat det 
aktuelle, hvor vi får tilsendt en facitliste, og skal argumentere for at opnå en mulig enighed 
og et reelt samarbejde. 
 
Arbejdsgruppen henviser til orienteringssag behandlet på Ældrerådets møde den 26. 
september 2018 hvor kompetencer og ansvar er beskrevet. Teoretisk kan nuværende 
kommunaldirektør være inddraget i sagsbehandlingen i 2018 idet han først forlod Slagelse 
i august 2018 
Ved mødets start den 3. juni 2024 forklarede kommunaldirektøren, at netop 
beslutningerne i sagen fra 26. september 2018 var ulovlige, og at Ældrerådet derved har 
fået udbetalt diæter forkert, og altså jfr. kommunaldirektøren ulovlig 
godkendelsesprocedure. Samt at tidligere Centerchef for ældre ikke havde udarbejdet 
sagen iflg. gældende regler. 
Kommunaldirektøren melder nye regler ud til Ældrerådet, og udarbejder et 
dagsordenspunkt til næste Ældrerådsmøde. 
 
Ældrerådets tolkning af kommunaldirektørens oplysning er, at det må være bestemmelsen 
om, at ældrerådet ikke kan varetage opgaver, der medfører myndighedsudøvelse, der er 
begrundelsen for ændring af proceduren nu.  
Det blev understreget, at hverken ældrerådet eller ældrerådets formand havde begået 
nogen fejl, da fejlen alene lå i forvaltningen. 
 
I oplistningen af hvilke møder og aktiviteter der er diætgivende mangler arbejdet i 
Regionsældrerådet, hvor Ældrerådet er repræsenteret med 2 ældrerådsmedlemmer samt 
1 suppleant. Endvidere inviteres op til 6 medlemmer af Ældrerådet til at deltage i 
heldagstemamøder i Regionsældrerådet 2 gange årligt.  
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Temamøder, dialogmøder med Byrådet og alle udvalg samt underudvalg skal være 
diætgivende, når møderne har ældrepolitisk indhold. 
 
Høring 
Indenrigsministeriet- og Sundhedsministeriet har udgivet en vejledning om ældreråd 
(vejledning nr. 40 af 11. maj 2011. Lov om retssikkerhed og administration på det sociale 
område 
§ 30 stk. 3 Kommunalbestyrelsen skal i samarbejde med ældrerådet fastlægge de nærmere 
rammer for rådets virke, herunder aftale nærmere om, hvordan og i hvilket omfang ældrerådet 
skal høres. Såfremt der ikke kan opnås enighed om, hvordan og i hvilket omfang ældrerådet 
skal høres, skal kommunalbestyrelsen høre ældrerådet om alle forslag, der vedrører de ældre. 
Ældrerådets funktion: Af Høringspligtens omfang og procedure pkt. 2, fremgår det: Såfremt 
Ældrerådet skal høres om alle sager, der vedrører ældre, kan høringen ikke indsnævres til 
sager, der udelukkende eller i overvejende grad vedrører ældre. Med alle sager menes også 
de sager, der behandles for lukkede døre. 
 
 
Af Ældrerådets vedtægter § 1 (godkendt af Byrådet den 25. april 2022) fremgår det at 
”Kommunalbestyrelsen skal i samarbejde med Ældrerådet fastlægge de nærmere rammer 
for rådets virke, herunder aftale nærmere om, hvordan og i hvilket omfang, Ældrerådet 
skal høres. Er der ikke indgået en sådan aftale, skal Byrådet høre Ældrerådet om alle 
initiativer, der vedrører ældre.  
 
Der er ingen grund til at skrive hvad vi ikke må, eks. møder med borgere da dette er klart 
beskrevet i lovteksten. 
 
 
Her indsættes en gennemgang af de enkelte punkter 
1: OK 
2: inklusive møder på tværs af arbejdsgrupperne. 
3: Er politisk besluttet i Slagelse Kommune 
4: Ældrerådet arbejder for at få indført dette på friplejehjem og fremtidige 

lokalplejehjem. 
5 og 6: Dialogmøder med alle udvalg i Slagelse Kommune 
7: Hvad indebærer dette punkt. 
8: Alle arrangementer hvor Ældrerådet er medarrangør, eks. foredrag og 

lignende. 
9: Ikke aktuelt 
10: Hvor der er lokal politisk deltagelse, debat og oplysning er diætgivende 
11: Alle Ældrerådsmedlemmer der deltager skal have diæt 
12: Alle Ældrerådsmedlemmer der deltager skal have diæt 
13: se afsnit 8 
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14: ingen kommentar 
 
 
 
 
15: Forbudt iflg. lovteksten om Ældreråd 
16: Bedes præciseres 
17: Kommunale indbydelser er diætgivende 
18: Hvor Ældrerådets medlem er indbudt til at deltage, evt. holde tale 
 
Ud over det skitserede er der eks. møder i §18 indstillingsgruppen med mere. 
Ældrerådet vægter uddannelse og indføring i nye regler og love højt, hvorfor der skal gives 
mulighed for videreuddannelse med diæt. 
Dette for at vi kan arbejde med den nyeste viden, til gavn for borgerne og de politiske 
udvalg. 
 
 
Med venlig hilsen 
 
D Hoc arbejdsgruppen 
Birgit Jørgensen 
Mogens Nellemann 
Berit Schau 
Tonny Korndrup 
 
 


